
 
Referat skolebestyrelsesmødet mandag d. 15.3.2021 

kl. 18.15-20.45 på TEAMS 

 

Afbud:  

Referent: Dorthe Rohwer 

 

Elevrepræsentanter deltog i punkt nr: 1 - 2 

 Godkendelse af dagsorden  
 
Godkendelse af referat   
5 min 

Dagsordenen er godkendt. 
 
Referatet er godkendt.  

 

1 Fra Elevrådet 
v. elevrådsmedlemmer  
10 min 

Kiana og Anna: 
4. kl. ønsker sig nye ting til udendørsområderne: Klatrestativ, 
svævebane, rutsjebane.  
Normalt er det ældre elever, der ønsker sig nyt, men her under 
Corona med opdeling i udeområder, opleves der mangel på ”de 
gode områder”.  
Udskolingen vil gerne have nogle mål på græsområdet, hvor de er. 
Problemet er, at dette areal ikke kan inddrages til legeområde, 
men blot til opholdsområde.  
Elevrådet har meldt sig til Mesterlære til politik. Aldersgrænsen er 
13 år. Det går ud på, at eleverne sammen med en politiker skal 
lave et projekt.  
Efter Corona ønskes klatrestativer på græsarealet uden for 
klasseværelserne på mellemtrinnet. (ved kastanjetræet ved enden 
af fodboldbanen). 
 

2 Budget 2021 
Fremlæggelse mhp. godkendelse 
v. skoleleder 
15 min 

I ft. Regnskab 2020 går vi ud med 185.000 kr. i minus. Dette 
skyldes, at restrefusionerne ikke alle er tilgået Lynghedeskolen i 
regnskabsåret 2020.  
Der lægges et midlertidigt budget for 2021 på basis af 
forventninger.  
Penge, der tilgår til løn, anvendes til løn, ligesom penge, der tilgår 
til drift, anvendes til drift.  
Der prioriteres midler til it-drift udover tildeling.  Der er der en 
forventning om, at børn i kommunen har deres egen pc. 
Ift. lønbudget handler det om, hvor mange stillinger, der er i spil. 
 
Den tidligere ledelse har valgt at fastholde de opsparede over-
/underskud, hvilket ikke bliver det, der fremadrettet skal forstyrre 
det økonomiske billede. Derfor ryddes der op nu så det bliver 
nemmere at økonomistyre. 
 
Der skal muligvis ansættes 1-2 ekstra i centeret.  
Det er politisk vedtaget, hvad en plads i fx centeret koster. Det er 
en gennemsnitspris, som pt. er væsentlig lavere end, hvad andre 
kommuner har prisfastsat det til.  



 
Taksterne til centeret er ikke kun en forvaltningsmæssig 
beslutning, men også en byrådsbeslutning qua vedtaget 
serviceniveau.  
Der er i Billund Kommune besluttet en segregeringsgrad på 4%.  
Det er blevet dyrere og dyrere at drive specialundervisning, 
eftersom børnene er blevet tungere og har sværere lidelser end 
tidligere. 
 
Der er stigende elevtal på afd. Stenderup, hvilket hjælper på 
underskuddet på skoledelen. Der planlægges med 6,6 
lærerstillinger og der køres med de ansatte, der er i bh. nu. Det 
forventes, at der kan ansættes 2 tidsbegrænsede 
pædagogstillinger til inklusionsopgaver. 
Faldende elevtal på afd. Søndre, så der er to stillinger mindre. De, 
der er på fast løn nu, fortsætter.  
Der er muligvis 1-2 tidsbegrænsede stillinger ift. projektopgaver 
med enkeltelever.  
 
Nedgangen skyldes en generel nedgang i børnetallet i Billund 
Kommune.  
 
Kommende skolestartere: 
15 i 0. kl. på afd. ST. 
48 i 0. kl. på afd. SØ. 
 

r Anlægsønsker budget 22 
v. skoleleder 
15 min.  

I 2022 laves der ikke en budgetproces med budgetlægning bl.a. 
pga. valgår.  
Fra Lynghedeskolen sendes der dog 2 anlægsønsker:  
1 vedr. Centeret og 1 på 4-gangen, mellemtrinnet grundet små 
lokaler med dårlig luftkvalitet.  
 

4 Tilsyn i Børnehaven 

Orientering. 
v. viceskoleleder 
15 min. 

Der var i september måned tilsyn i børnehaven i Stenderup. Det 

har givet anledning til at forholde sig til nogle spørgsmål, som i 

en pædagogisk drøftelse stiller skarpt på den pædagogiske 

praksis.  

Opfølgningspunkter til næste tilsyn: 

• Læringsmiljøet udenfor og indenfor 

• Det pædagogiske personales deltagelse i leg 

• Børnenes sproglige udvikling 

Dette ligger meget godt op ad de fokuspunkter, der er 

afdækket efter pædagogernes deltagelse i diplommodulet.  

 

5 Komme Gå - system 
v. viceskoleleder 
15 min. 

I SFO og U-SFO er der nu opsat et nyt komme-gå-system, 

således, at børn tjekkes ind og ud digitalt.  

Der er begyndervanskeligheder tilknyttet. 



 
I U-SFO’en lægges ferieanmodninger fremadrettet også i 

komme-gå-systemet via kalenderfunktionen. 

 

6 Suppleringsvalg 
Kandidater 
Proces 
v. skoleleder og formand 
15 min. 

Der er 3 forældre, der har meldt sig, så spørgsmålet er, 

hvordan vi håndterer det.  

Normalt er det sådan, at man mødes med de, der har meldt sig, 

og forsøge at opnå enighed. Enighed giver ikke kampvalg. 

Søren og Dorthe M. tager en snak med de 3 forældre og prøver 

at finde en praktisk model for valg.  

 

7 Ansættelse sekretær 
Profil 
Opgaver 
v. skoleleder 
15 min  

Op til første marts fik vi en opsigelse på en sekretærpost. Der er 
pt. 48 ansøgere. Der er ansøgningsfrist d. 18/3.  
Vi går efter en, der har en relativ stærk økonomisk profil samt en 
stærk profil ift. de administrative skolesystemer. Flair og 
interesse for det, er nødvendigt.  
 

8 Møde med COC  
Tilmelding? 
12/5 
Møde med politisk udv. 
v. Skoleleder 
5 min. 

Der er kommet en invitation til d. 12/5 til at mødes med COC.  
COC står bag billund builds. De vil gerne have et møde med nogle 
fra skolebestyrelsen. 
De planlægger nok med et fysisk møde.  
 
De, der gerne vil med, skal give Søren besked i uge 11. Invitation 
ligger i teams. 
 
Det politiske udvalg vil også gerne mødes med skolebestyrelsen. 
Information herom tilgår bestyrelsen, når invitation foreligger. 
Det er d. 1/9 kl. 18-21. 
  

9 Meddelelser  
• Formanden  
• Afdelingerne i 

almendelen 

• Specialafdelinger  
• SFO og USFO  
• Ledelsen 

10 min 

Intet nyt fra formanden. 
 
Skolestarterne på afd. Søndre: Åben Hus-arrangement er aflyst. 
Der laves infomateriale med en introvideo til børn/forældre i 
stedet, så forældre/børn kan blive klædt på til, hvordan 
førskolestarten bliver. Formålet er at skabe en tryg førskolestart. 
Det bliver spændende, hvad der sker ift. corona efter påske. 
Der påtænkes forskudt aflevering. 
 
Vedr. Corona: der er smittetilfælde på Vestre Skole, som rækker 
ind med tråde på Lynghedeskolen. Det giver arbejde med fokus på 
tidlig opsporing og afdækning. 
 
Trivselsmæssigt ift. de børn, der er derhjemme: 
Det er meget forskelligt, hvordan de forskellige tager det. 
Svingende er det, om eleverne ses med andre. De, der ses med 
andre, har det bedre.  



 

 

 

 

 

Kommende møder: 

• April   mandag 19.4.  kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

• Maj                 mandag 17.5.  kl. 18.15-20.45 afd. Stenderup 

• Juni   mandag 21.6.  kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

 

Alle er ved at have nok af det. Det er meget bredspektret. Der er 
en grå zone, hvor man synes, det er træls.  
Det er godt, at de store får lov til at komme af sted. Der har været 
problemer med, at eleverne loggede på med skærmbillede, så 
lærere har undervist ind i en sort skærm. 
Pt. er der fokus på trivslen for de nu fremmødte elever.  
 
Legepladserne for specialafdelingerne: G-klassens er blevet åbnet. 
På centeret venter man på det sidste omkring gummebelægning. 
Det har ikke været muligt grundet vejret.  
 
Der er kommet nye legepladselementer på børnehavens 
legeplads. 
 

10 Evt.  
Herunder punkter til kommende 
møde 
10 min 

Der er et ønske om, at skolebestyrelsen arbejder på at få flyttet 
cykelstien bag ved Magion, så cykelstien ikke krydser Magion. 
Børnene bliver usikre, og bilerne kører bare.  
Tryg skolevej generelt er et stort ønske, specielt efter at BUGS er 
flyttet over på cirkuspladsen. Emne trafik ønskes sat på 
dagsordenen, når det er muligt. 
 
Er legepladsen ved SFO’en tilfredsstillende? Det kunne være sjovt 
at høre, om det hænger sammen – pris, kvalitet, børnenes 
perspektiv. Børnene er for tiden fordelt på områder. Det ses, at 
det er vældig populært. Der tales med børnene om 
legemuligheder i nye områder.  
Der har været tekniske udfordringer med kvaliteten. Det kan 
overvejes at lave en evaluering med børneperspektiv.  
 
Legeplads i Stenderup by: der anlægges en legeplads i Ø-parken, 
som planlægges at stå færdig til sommer. Borgere i byen 
inddrages i processen og dette særligt med børneperspektiv på, 
hvad legepladsen kan kunne.  

 

11 Eventuelle personsager  
 

Pt. intet nyt. 
 



 
_______________________                                                    _________________________ 

 Dorthe Meier                                                                              Jeanett Hye 

 

______________________                                                        ________________________ 

Janni Matthiassen                                                                        René Brændstrup                                                                        

 

______________________                                                         ________________________ 

Margit Schröter                                                                             Kenneth Horsbøl 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Tina Folsach                                                                                    Gitte Barkholt 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Benny Madsen                                                                              Bente Wutborg  

 

_______________________                                                        ________________________ 

Elevrepræsentant                                                                          Elevrepræsentant 

 

_______________________                                                        __________________________ 

Dorthe Rohwer                                                                               Søren Rahbek 


